
1

Listopad 2022

2022_11_obalka

1. listopadu 2022 10:11:07



2

Listopad 2022

Vážení spoluobčané,
období po volbách až do ustavujícího 

zasedání zastupitelstva obce je časem  
nejen vyjednávání, ale i hodnocení, pře-
mítání a ve výsledku nového nastavení, 
které by mělo posunout obec dále.
Volební výsledek mě osobně potěšil 

nejen politicky, ale také lidsky. Úspěch v 
těchto komunálních volbách je pro mě 
vyznamenáním, osobní trofejí. Její hod-
nota nespočívá v porážce ostatních, ale 
v ohodnocení práce, kterou jsem vyko-
návala. Pocitem, že vykonaná práce byla 
ku pomoci obci a jejím občanům. 
Ve světle tohoto se může zdát mé roz-

hodnutí zařadit se po bok neuvolně-
ných zastupitelů jako pošlapání důvěry, 
kterou mi voliči dali. Proto bych ráda 
objasnila své rozhodnutí.
Pamatuji si, když mě poprvé oslovil s 

možností kandidovat za sdružení Naše 
Beskydy pan starosta. Svůj souhlas jsem 
spojila s přesvědčením, že přišel čas 
splatit obci, co mi za ta léta života v ní 
dala. Bylo po volbách a ze setkání nad 
kávou u pana starosty vzešla otázka, zda 
bych nechtěla dělat místostarostku. Pr-
votní zděšení nahlodala myšlenka, že 
tato neočekávaná nabídka je tak neuvě-
řitelná, že už by se nikdy nemusela opa-
kovat. Pověsila jsem své lékárnické ře-
meslo na hřebík a změnila místo, kolegy 
i náplň a styl práce. Zpětně jen těžko v 
sobě hledám tu nabytou odvahu.
Měsíce plynuly a já jsem díky Vám 

měla možnost zažít řadu neskutečných 
událostí, jako několikerá setkání s pa-
nem Ludvíkem Šablaturou, otevření Li-
bušína, otevření návsi, udílení cen obci 
nebo naopak udílení čestných občanství 
obce Trojanovice. Měla jsem možnost 
účastnit se předávání cen  ve sportov-
ních odvětvích, vítat prvňáčky, oddá-
vat, ale i doprovodit smuteční řečí naši 
občanku na poslední cestě. Setkávat se 
se zástupci obcí a krajů a také s kan-
didátkou na prezidentku. Být u tvorby 
rozvojových projektů obce, poznat prá-

Slovo místostarostky Ustavující zastupitelstvo obce Trojanovice

Zastupitelé obce Trojanovice pro volební období 2022-2026
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Starosta Jiří Novotný a místostarosta Jan Kubeša po volbě

24.10.2022 proběhlo v sále restaurace U 
Kociána ustavující zasedání nově zvolené-
ho zastupitelstva obce Trojanovice. Schůzi 
zahájil dosavadní starosta obce. Přečetl text 
zastupitelského slibu, jehož stvrzením se 
všichni zvolení zástupci stali řádnými zastu-
piteli obce.
Poté, co si zastupitelé odhlasovali uvolněné 
pozice ve funkcích starosty a místostaros-
ty,  navrhl Jiří Novotný do funkce starostky 
obce Ivanu Vrtalovou s odůvodněním, že 
jako vítězka voleb si tuto nominaci zaslouží.
„Velmi si vážím důvěry občanů, svých voli-
čů, a nyní i důvěry pana starosty, s kterou 
by mi svěřil vedení naší obce. Kandidaturu 

však nepřijímám. Cítím ale jako dluh ob-
čanům vysvětlit své důvody, proč nyní budu 
hájit zájmy obce z pozice řadového zastupi-
tele. Jsou jimi hlavně nakupené resty v rovině 
osobního, rodinného života a mé lékárenské 
profese,“ uvedla dosavadní místostarostka s 
tím, že na pozici starosty obce navrhuje Ji-
řího Novotného. Jelikož jiný kandidát nebyl 
navržen,  osmi hlasy z jedenáctičlenného 
zastupitelstva byl zvolen opětovně Jiří No-
votný do funkce starosty. Na jeho návrh se 
poté hlasovalo o Janu Kubešovi na pozici 
místostarosty. Byl zvolen s důvěrou osmi 
hlasů zastupitelů Našich Beskyd.

-red-

Valná hromada Matice Radhošťské 
Na pozvání Matice zašovské se konalo setkání členů Matice 
Radhošťské v zázemí kulturního domu v Zašové. Zasedá-
ní předcházela prohlídka kostela Navštívení Panny Marie, 
bývalého kláštera trinitářů a křížové cesty. Byla udělena 
čestná členství Matice Radhošťské Jiřímu Káňovi, Elišce 
Lipové, Janu Tichavskému, Františku Gajduškovi a Matice 
zašovské Drahomíru Strnadlovi z rukou předsedy Josefa 
Krupy. O představení projektů obce souvisejících s využi-
tím kulturního dědictví trinitářského kláštera se postaral 
starosta Zašové Jijlí Kubrický.                              Ivana Vrtalová
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pokračování  ze str.2

ci kolegů, smluvních partnerů a spolu-
pracujících organizací. Moc mě oslovila 
práce spolků a jejich energie a obětavost, 
kterou vkládají do této dobrovolné čin-
nosti.
Čím více jsem se zakotvovala v obecním 

dění, tím více jsem se však vzdalovala své 
původní profesi a domovu. 
Jsem vděčná za prožité čtyři roky na 

obci a vyznamenání ve volbách, ale také 
jsem vděčná za svou dceru, rodinu a léta 
strávená na vysoké škole v Brně. 
Lékárenství je hezká profese. I lékárníci 

měnili svět. Díky jejich vynálezům byla 
objevena zemědělská hnojiva i hovězí 
bujón, dali světu zrcadlo, automatický 
hasicí přístroj, také lepší kancelářský 
papír, kopírovací stroj, tabulkovou čo-
koládu, opalovací přípravky nebo třeba 
řasenku. Jistě poznáte ve jménech lékár-
níků spojitost s jejich objevy - Josef Be-
cher (žaludeční likér), Augustus Oetker 
(kypřicí prášek, pudink), Henri Nestlé 
(kojenecké mléko).
Povinné celoživotní vzdělávání lékární-

ků nezná pojem uvolněná místostarostka 
a jako řádný člen komory musím plnit 
vzdělávání v oboru. Je čas dohnat resty, 
které se mi nakupily v profesním i osob-
ním životě, a trochu zvolnit.
Jako řádný zastupitel se stále budu spo-

lupodílet na směřování obce a jako před-
sedkyně finančního výboru na udržení 
trendu obce bez dluhů. 
Z vedoucí pozice odcházím s vědomím, 

že je obec v dobrých rukou. Pana staros-
ty, s kterým jsme sdíleli jednu kancelář, si 
moc vážím po profesní i osobní stránce. 
Jeho pracovní úsilí roky zasahuje do jeho 
rodinného života, přesto se ještě  uvolil 
přestát transformaci regionu a snažit se 
vybojovat pro obec co nejlepší podmín-
ky. Nový pan místostarosta, Jan Kubeša, 
přinese na obec čerstvé síly, nový pohled. 
Věřím, že se velmi rychle zapracuje, pro-
tože jeho obor je mnohem bližší veřejné 
správě v době digitalizace, než můj.
Ráda bych poděkovala zaměstnancům 

obce, kteří jeden vedle druhého bez vý-
jimky tvoří stabilní oporu funkční obce.  
Na naší obci jim záleží, a to je ten nejlepší 
předpoklad pro pracovní nasazení, které 
projevují.
Přeji nám, aby naše toulání životem 

mělo jednoznačný cíl - spokojený a ra-
dostný život.

Ivana Vrtalová

OBEC TROJANOVICE
744 01  TROJANOVICE 210

Usnesení z ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Trojanovice
konaného dne 24. října 2022

Zastupitelstvo obce Trojanovice v souladu s ustanovením zákona č. 128/2000 Sb., o ob-
cích(obecní zřízení), v platném znění:
1. určuje jako ověřovatele zápisu Pavla Štefka a Mgr. Simonu Káňovou a zapisovatelku
Bc. Miroslavu Kostelníkovou

2. schvaluje program ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Trojanovice konaného 
dne 24. 10. 2022

3. schvaluje zvolení jednoho místostarosty

4. určuje v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, že pro výkon funkce starosty
a místostarosty obce budou členové zastupitelstva uvolněni

5. schvaluje dle §84 odst. 2. písm. o) zákona č. 128/2000 Sb. poskytování příspěvků 
z peněžního fondu a z rozpočtu obce uvolněným zastupitelům v rozsahu stanoveném 
§80 zákona č. 128/2000 Sb.

6. určuje způsob volby starosty a místostarosty veřejným hlasováním

7. volí do funkce starosty obce Trojanovice Mgr. Jiřího Novotného

8. volí do funkce místostarosty obce Trojanovice Ing. Jana Kubešu

9. zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou tříčlenné

10. volí předsedkyni finančního výboru Mgr. Ivanu Vrtalovou

11. volí předsedkyni kontrolního výboru Mgr. Simonu Káňovou

12. volí členy finančního výboru PharmDr. Jana Gajduška a Ing. Jiřího Horáka

13. volí členy kontrolního výboru Ing. Alenu Hlaváčovou a Tomáše Střalku

14. schvaluje zřízení sociálního výboru, výboru pro životní prostředí a výboru pro kul-
turu a historii obce

15. volí předsedkyni sociálního výboru Hanu Dorotíkovou

16. volí předsedu výboru pro životní prostředí BcA. Jiřího Hausera

17. volí předsedkyni výboru pro kulturu a historii obce Ing. Mgr. Lindu Holubovou 
Blažkovou

18. volí členy sociálního výboru Drahomíra Strnadla, Mgr. Jitku Pajlíkovou, Miroslavu 
Bačovou, Věru Vašendovou, Milenu Kociánovou a Milenu Mužíkovou

19. volí členy výboru pro životní prostředí Pavla Štefka, Lukáše Kollárika, Martina 
Kramoliše a Vladimíra Makového

20. volí členy výboru pro kulturu a historii obce Mgr. Martina Trubače a Mgr. Petra 
Ondryáše

21. v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích stanoví odměnu za 
výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce takto:
- Neuvolněný člen zastupitelstva ve výši 1 805,- Kč
- Neuvolněný člen výboru zastupitelstva ve výši 3 010,- Kč
- Neuvolněný předseda výboru zastupitelstva ve výši 3 611,- Kč
Odměna bude poskytována ode dne přijetí tohoto usnesení a v případě náhradníka 
ode dne prvního zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil.

22. v souladu s § 74 odst. 3 zákona o obcích stanoví, že při souběhu výkonu několika 
funkcí se odměna neuvolněnému členovi zastupitelstva obce poskytne pouze za výkon 
funkce, za niž podle rozhodnutí zastupitelstva náleží nejvyšší odměna.
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Děj se odehrával před sedmdesáti lety 
ve dnech 20. až 27. listopadu v roce 
1952 v Praze. Absurdita celého před-
stavení spočívá v tom, že jedenáct 
„herců“ hlavních rolí skončilo na ši-
benici a tři s doživotními tresty odnětí 
svobody.
Proč k tomu došlo? Musíme se vrátit do 
roku 1929, kdy komunistický poslanec 
Československého parlamentu Klement 
Gottwald ve své parlamentní řeči mimo 
jiné prohlásil: „Vyčítáte nám, že se chodí-
me k sovětským bolševikům učit. Ano, my 
se tam chodíme učit, jak vám zakroutit 
krkem, a jak jistě víte,v tom jsou sovětští 
bolševici mistři.“ Komu chtějí komunisté 
zakroutit krkem? Klement Gottwald měl 
na mysli továrníky, bankéře, velkostat-
káře, jedním slovem buržoazii. 
Když se zamyslíme nad slovy Klementa 
Gottwalda, můžeme si je také krátce vy-
ložit větou. Chodíme se učit vraždit. 
Oběť vraždy je zpravidla nevinná. Pokud 
by řekl: My se do Sovětského svazu chodí-
me učit, jak lépe řídit stát a podniky, jak 
zefektivnit školství a zdravotní péči, jak 
zvýšit životní úroveň pracujících, pak by 
to bylo v pořádku. Ale učit se vraždit, to 
je zločin. 
Po komunistickém puči, který se dříve 
nazýval Vítězný únor, získali komunisté 
v tehdejším Československu absolutní 
moc. A teprve teď začali uplatňovat me-
tody svých sovětských učitelů. Násle-
dovala řada politicky zmanipulovaných 
procesů. První obětí komunistického 
teroru byl armádní  generál Heliodor 
Píka, popraven 1. června 1949. Násle-
dovali ho 27. června 1950 JUDr. Milada 
Horáková, Jan Bouchal, JUDr. Oldřich 
Pecl a frenštátský rodák Záviš Kalandra. 
Přesto, že o milost pro JUDr. Horákovou 
u prezidenta Klementa Gottwalda inter-
venoval Albert Einstein a další význam-

né osobnosti, Klement Gottwald milost 
nikomu z odsouzených neudělil. Komu-
nistické „kroucení krků“ se rozjelo na 
plné obrátky. Celkem bylo vyneseno 230 
rozsudků smrti a přes 100 000 lidí bylo 
odsouzeno a následně uvězněno k dlou-
holetým nebo doživotním trestům. Když 
došly „krky buržoazie“, obrátili se komu-
nisté do vlastních řad. A tak v roce 1952 
probíhal „soud“s názvem Proces s vede-
ním protistátního spikleneckého cen-
tra v čele s Rudolfem Slánským. Všech 
čtrnáct obžalovaných bylo vysokými 
stranickými funkcionáři komunistické 
strany, Rudolf Slánský byl generálním 
tajemníkem. Podle obžaloby se dopustili 
velezrady, vyzvědačství, sabotáže a vo-
jenské zrady.

Drahomír Strnadel

 Absurdní divadlo  Podpořte „Příběh skautingu na 
Valašsku“

Skauti ze Vsetína a jejich příznivci připravují 
výpravnou publikaci o více jak stoleté historii 
skautingu v regionu. Záměrem je nejen ma-
povat počátky a průběh tohoto společenské-
ho fenoménu, který vznikl na začátku minu-
lého století ve Velké Británii, ale především 
pestrou formou přiblížit, co vše se pod jed-
ním, laiku nevšedním, pojmem může ukrý-
vat. Že to nejsou jen typické tábory a kroje, 
ale celá plejáda nejrůznějších akcí a aktivit, 
které skauti prožívají během celého roku ve 
svých klubovnách, výpravách, o víkendech i 
všedních dnech.

I vy můžete přispět ke vzniku publikace – po-
kud jste v dětství skautovali a máte z té doby 
ještě nějakou památku, fotografii, zápisník, 
kroniku či zajímavou vzpomínku, podělte se 
o ni. Zvláště cenné jsou z míst, kde skautské 
oddíly již nyní nejsou, ale svého času byly vý-
znamnou součástí společenského života (ať 
to bylo během první republiky, po válce, v le-
tech1968-1970 či po roce 1990). Vítané jsou 
rovněž pamětihodnosti skautování vašich 
rodičů, prarodičů či příbuzných a známých. 
Pošlete nám skeny těchto dokumentů nebo 
nějakou informaci na e-mailovou adresu pri-
behskautingu@oldskaut.cz, případně  volejte 
na 737 249 211. Autoři připravované publika-
ce vás v této věci sami rádi navštíví.

Děkujeme za pomoc a spolupráci!

Michal Janiš, https://www.skauteum.cz/

Scénář:
Soudní zápis v trestní věci vedení protistátního spikleneckého centra v čele s Rudolfem 
Slánským

Účastníci divadla:
Senát státního soudu v Praze (předseda, členové senátu, hlavní žalobce, prokurátoři, 
soudní zapisovatelé)
Obhájci
Obžalovaní

Úryvky textu: 
Občané soudci,
ve jménu našich národů, proti jejichž svobodě a štěstí zločinci povstali, ve jménu míru, 
proti němuž se hanebně spikli, žádám pro všechny obviněné trest smrti. Nechť váš rozsu-
dek dopadne jako železná pěst bez nejmenšího slitování. Nechť je ohněm, který do kořene 
vypálí tuto hanebnou hlízu zrady. Nechť je zvonem, volajícím po celé naší krásné vlasti 
k novým vítězstvím na pochodu k slunci socialismu. (Z dějství Závěrečná řeč hlavního 
žalobce Dr. Josefa Urválka)

Dopustil jsem se nejpodlejších zločinů, jakých se může kdo dopustit. Vím, že pro mne 
není žádných polehčujících okolností, žádné omluvy, žádné shovívavosti. Zasluhuji prá-
vem opovržení. Nezasluhuji jiný konec svého zločinného života, než konec, jaký navrhuje 
státní prokurátor. (Z dějství Poslední slovo obžalovaných - obviněný Rudolf Slánský)
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 S úctou k tradici

Na schodištích, ale také   
v 1. patře si můžete při ná-
vštěvě OÚ prohlédnout fo-
tografie připomínající mi-
nulost i ukazující současnost 
budov, památek i osobností 
naší obce. Fotografie jsou vy-
vedeny na sendvičovém ple-
chu, stejně jako mapa obce v 
zasedací místnosti, ukazující 
stav k roku 1833. Do tohoto 
roku byla hranice  obce ještě 
upravována, od tohoto data je 
zachována dodnes.                           

-red-

 Kotlíkové půjčky - připomínáme

Platba za systém odpadového hos-
podářství

O výši poplatku za odpady pro příští rok bude 
rozhodovat již nově zvolené zastupitelstvo obce 
v měsíci prosinci. Na její konečné výši však zá-
leží také to, jakým způsobem bude třídit a sni-
žovat množství směsného odpadu každý z nás.
Vývoz popelnic je pravidelně 1x za 14 dní. 
Pokud však není popelnice zcela naplněná, je 
zbytečné ji vystavovat k vývozu každých 14 
dní. Tady je jedna z možností, jak dosáhnout 
snížení nákladů na svoz odpadu. Obec totiž 
platí svozové firmě za každý výsyp popelnice 
bez ohledu na to, zda je plná či poloprázdná. 
Obzvlášť nyní v podzimním a zimním období 
není nutné popelnici tak často vystavovat k od-
vozu.
Pokud budeme třídit kromě ostatních komodit 
také bioodpad, bude nám stačit vyvezení po-
pelnice např. jenom 1x za měsíc nebo i 1x za 
2 měsíce. Všechny slupky od ovoce a zeleniny, 
pytlíky od čajů, kávové sedliny, skořápky od 
vajec, skořápky od ořechů a ostatní produk-
ty rostlinného původu do koše nepatří. Tento 
bioodpad patří do zahradního kompostéru a 
nesmí končit v popelnici. Stačí malá nádobka 
na kuchyňské lince, případně miska, a pak není 
nutné tak často vynášet koš se směsným odpa-
dem.
Dále jsou na okrajových částech obce umístěny 
černé kontejnery, kde je však odložení odpadu 
zcela anonymní a je zneužíváno také občany ji-
ných obcí nebo projíždějících. Navíc zde nejsou 
vzhledem k nedostatku místa ani kontejnery na 
tříděný odpad, takže zde končí bohužel úplně 
všechno. Tyto kontejnery budeme postupně 
z těchto míst stahovat a místo nich budeme 
hledat vhodnější řešení.

Monika Ondryášová
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Z dotačního programu obce 
Trojanovice  „Návratná fi-
nanční výpomoc na poříze-
ní nového zdroje vytápění 
- bezúročné půjčky“, urče-
ného pro žadatele v 3. vlně 
kotlíkových dotací majitelům 

nemovitostí v Trojanovicích, lze čerpat za 
předpokladu, že dokončí výměnu nevy-
hovujícího kotle do 1.2.2023. 
Obec Trojanovice má finanční prostředky na 
toto předfinancování výměn kotlů poskytnuty 
ze Státního fondu životního prostředí a musí 
do konce února 2023 tyto finanční prostřed-
ky vyúčtovat. Zájemci o finanční výpomoc 
tak musí realizovat výměnu v termínu, který 
je odlišný (kratší), než udává smlouva s Mo-
ravskoslezským krajem, který dotační titul na 
výměnu nevyhovujících kotlů vyhlásil. 

Alena Janáková, OÚ Trojanovice
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 Udělejte si čas na kontrolu svých zasmluvněných dodavatelů energií

Prodej palivového dříví buk, smrk.

Dříví naštípané, nařezané na prostorové metry, 
rovnané, uložené špalky 30, 35, 40 cm 

a více podle potřeby.

Možnost dovozu odběrateli. Tel.: 603 315 738

Reklama a inzerce

Pamatuji si na svou smlouvu s Centropolem s vázací dobou 10 let, 
1x ročně odečet a vyúčtování. O víc jsem se nestarala. Poté se začala 
objevovat větší poptávka drobných dodavatelů energie předhánějí-
cích se v lepší cenové nabídce a bohužel i energošmejdi. S rozhod-
nutím Evropské komise učinit z Evropy první uhlíkově neutrální 
kontinent, válkou na Ukrajině a sníženou nabídkou zemního plynu 
někteří dodavatelé vyhlásili krach, někteří nebyli schopni dodržet 
fixovanou smluvní cenu. Dřívější výhodný nákup za spotové ceny 
se stal pro odběratele noční můrou. Kdo přišel o dodavatele nebo 
mu končila smluvní doba, zjistil, že nové smlouvy jsou nabízeny na 
rok až dva. Nikdo z dodavatelů nevidí na vývoj trhu za tímto hori-
zontem. Po vyúčtování mnohým vzrostly zálohy, někteří dodavatelé 
však vyčkávali na reakci vlády a státní pomoc, než výši záloh změní. 
Úsporný tarif a zastropování cen na rok 2023 jsou dalšími novými 
neznámými, s kterými jsme se dříve nesetkali.
Proto stojí jistě za to vytáhnout si smlouvy, vyúčtování, dopisy od 
dodavatelů z poslední doby, rozpisy záloh a ujasnit si, co máte vlast-
ně zasmluvněno. 
V tomto článku přinášíme základní přehled, na co se zaměřit.

Ivana Vrtalová

Úsporný tarif

Vládní opatření pro rok 2022. Je navázáno na dodávku elektřiny a 
skládá se ze dvou částí. O tento příspěvek nemusíte žádat. Je povin-
ností dodavatele energie příspěvek promítnout do ceny.
Každá domácnost, která má smlouvu s dodavatelem elektřiny, díky 
němu získá jednorázový příspěvek na každé odběrné místo na úhra-
du záloh a také jí bude odpuštěn poplatek za podporované zdroje 
energie (POZE) až do konce roku 2023.
Kolik ušetříte?
1. část úsporného tarifu - jednorázový příspěvek:
Distribuční sazba Výše příspěvku
D01d, D02d, D25d 3 500,-
D61d, D27d 2 000,-

Co si zkontrolovat?
Jakou distribuční sazbu máte (v elektrorevizi, ve smlouvě s dodava-
telem, ve vyúčtování)
Zda vás již dodavatel o příspěvku informoval (v dopise, e-mailu) a 
jakým stylem Vám ho započítal (většinou jej rozpustí do zálohových 
plateb).
Např. pokud máte nárok na 3 500,-Kč, může Vám pokrýt tato část-
ka část jedné zálohy (domácnosti s velkou spotřebou) nebo může 
vystačit na pokrytí 2-3 zálohových plateb (domácnosti s malou spo-
třebou).
nastavení platby co dělat
platba SIPO nebo inkaso nemusíte nic dělat, dodavatel 

platbu nestrhne
platba složenkou nebo bankov-
ním převodem

počínaje říjnovou zálohou 
může snížit platbu zálohy na 
elektřinu do výše přiznaného 
příspěvku
pokud si zálohy nesníží, příspě-
vek se projeví v nejbližším roč-
ním vyúčtování

2. část úsporného tarifu - odpuštění poplatku za POZE
Výše úspory = počet spotřebovaných MWh x 599,- Kč (s DPH)

Na faktuře při vyúčtování bude v kolonce POZE pro dané období, 
kterého se odpuštění týká, uvedeno 0,-Kč. 

Zastropování cen energií

Vládní opatření, které vychází ze schválené novely energetického 
zákona, umožňující ovlivnění koncových cen elektřiny a zemního 
plynu. 
S účinností od ledna do prosince 2023 je stanovena maximální 
cena za odběr elektřiny a zemního plynu. K těmto částkám je nut-
né přičíst ještě regulovanou složku ceny energií. Tj. celková faktu-
rovaná částka není pouhým vynásobením spotřeby a zastropova-
né ceny za kWh. Tato část ceny je odvislá od zvolené distribuční 
sazby u elektřiny a na pásmu spotřeby u plynu.
Komodita Max. cena za jednotku s DPH
elektřina 6 Kč/kWh
plyn 3Kč/kWh

Jak se zastropování projeví na platbě?
Výše zasmluvněné ceny Dopad
cena vyšší než zastropování nejpozději v listopadu 2022 

dojde k aktualizaci záloho-
vých plateb od dodavatele s 
propočtem na tuto max. cenu

cena nižší než zastropování zastropování se neprojeví

Pokud ani tato opatření nejsou v řešení vaší životní situace dosta-
tečná, je možné využít další z řady státních podpor:
Příspěvek na bydlení (Výše příspěvku na bydlení se odvíjí od 
toho, jaké jsou celkové čisté příjmy vaší rodiny a jaká je výše uhra-
zených nákladů na bydlení (jejich průměr za minulé kalendářní 
čtvrtletí). Žádat o příspěvek na bydlení můžete až tři měsíce zpět-
ně.
Doplatek na bydlení (Určen osobám, které i přes poskytnutý 
příspěvek na bydlení nemohou ze svých prostředků uhradit ná-
klady spojené s užíváním bytu).
Příspěvek na dítě (vyplácená opakovaně nezaopatřenému dítě-
ti v závislosti na výši příjmu všech společně posuzovaných osob)
Příspěvek na živobytí (Jedná se především o zabezpečení stra-
vy, ošacení, obuvi, základních hygienických potřeb apod.).
Mimořádná okamžitá pomoc (v situacích nepříznivého a mi-
mořádného charakteru, které je třeba řešit bezodkladně. Nárok 
vzniká v okamžiku, kdy je osoba příslušným pracovištěm Úřadu 
práce ČR uznána za osobu v hmotné nouzi, protože se dostala do 
některé ze sedmi sociálních situací uvedených v zákoně.)

čerpáno z informací poskytnutých společností Centropol
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 Úspěšní reprezentanti
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Vincent Bainar  (1.místo) - Rýmařov

PŘESPOLNÍ BĚH - OKRESNÍ FINÁLE 

ZÁKLADNÍCH A STŘEDNÍCH ŠKOL VE 

FRENŠTÁTĚ POD RADHOŠTĚM

Ve středu 5. října 2022 se na Horečkách 
uskutečnilo okresní finále v přespolním 
běhu žáků základních škol a víceletých 
gymnázií.
 Na letošní 26. ročník přijelo z okresu Nový 
Jičín 327 závodníků ze 17 škol. Tuto velkou 
sportovní akci zorganizovali učitelé a žáky-
ně 9. ročníku ze ZŠ a MŠ Frenštát pod Rad-
hoštěm, Tyršova 913, společně s bývalými 
kantory. Výborná je dlouhodobě i spolu-
práce s Obecním úřadem Trojanovice, pře-
devším se zaměstnanci restaurace Rekovice. 
Ti pro všechny účastníky závodu vytvořili 
příjemné prostředí a velmi ochotně zajis-
tili zázemí a občerstvení. Počasí nezradilo 
a během závodu nás všechny z modré ob-
lohy zahřívaly podzimní sluneční paprsky. 
Přestože tratě v délce 1,5 km a 2,5 km byly 
mokré a rozbahněné, všichni závodníci je 
zvládli, někteří lépe, jiní i s pády.
Soutěžila pětičlenná družstva v šesti kate-
goriích a konečný výsledek družstva vznikl 
součtem pořadí čtyř nejrychlejších závod-
níků. Tři nejlepší jednotlivci a družstva v 
každé kategorii byli oceněni a vítězná druž-
stva postupují do krajského finále, které 
bude 18. 10. 2022 v Opavě.

Taťána Grafová, ředitelka závodu

http://www.zstyrfren.cz/?go=novinky&de-
tail=884&l=5

Mezinárodní houslová soutěž 

Josefa Micky 21.-23.10.2022 Pra-

ha

Kristýna Juračáková z Trojanovic se 
letos v rámci jubilejního 10. ročníku 
mezinárodní houslové soutěže PhDr. 
Josefa Micky, uskutečněné pod záštitou 
Václava Hudečka, umístila (již podru-
hé) na krásném třetím místě. 
Soutěž je určena pro mladé houslisty do 
16 let a je rozdělena do 5 kategorií. První 
kategorie je určena žákům do 8 let, kteří 
zvládnou nastudovat předepsaný reperto-
ár zpaměti. 
K velmi dobrému umístění přispěla hlav-
ně příprava pod vedením paní učitelek 
ZUŠ Frenštát p. R. Mgr. Věry Fuxové a 
Veroniky Střálkové. Klavírní doprovod, 
skvěle jako vždy, zajistila paní Martina 
Hanáková.

Obec Trojanovice gratuluje!!!
-red-

Letní příprava na zimní stopu

Bratrská dvojice Alex a Vincent Bainaro-
vi, žáci místní základní školy, svou letní 
přípravu vedoucí k vylepšení kondice pro 
zimní běžkařskou sezónu zaměřují na pře-
spolní běhy a kolečkové lyže.
V letošní sezóně se několikrát probojovali na 
přední pozice a vystoupili na stupně vítězů v 
Moravskoslezském i Zlínském kraji.
Za zrodem každého mladého nového účast-
níka sportovního klání stojí vždy někdo, kdo 
dětem ukáže možnosti, jak trávit svůj volný 
čas aktivně.
Zde patří poděkování Jiřímu Schwarzovi a 
běžkařskému kroužku při škole v Trojanovi-
cích, který je pod vedením Pavly Mynářové.

 -red-

Kristýna Juračáková

Alex Bainar  (3.místo) - výjezd na Vysokou
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Alex Bainar  (3.místo) - výjezd na Vysokou

Vyhlášení na stupních vítězů s účastí  
závodníků z Trojanovic
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Úřadující mistryně ČR, vítězka GP Olomouc, zvítězila 2. 10. ve 
dvoukolové Super GP - Český skokový pohár, v Martinicích.
Ve finále startovalo devatenáct soutěžících. Deset účastníků 
byli vítězové jednotlivých kol, které doplnilo devět jezdců, kte-
ří získali v průběhu roku nejvíce bodů v jednotlivých kolech 
ČSP. Těchto devatenáct soutěžilo ve dvou kolech na nejtěžších  
parkurech, kde překážky dosahovaly výšky 150 cm a šířky 150-
180 cm.
V tomto roce úspěšně kralovaly dámy. Po napínavých dvou ko-
lech a ještě rozeskakování obsadily stupně vítězů tři dámy. 
Vítězství patřilo Lucce , která jediná neudělala žádnou chybu v
rozeskakování. Jejím partnerem byl hřebec Solidat v majetku 
Stáje Mustang, s.r.o Lučina.
Před sebou má ještě starty v 02 aréně v Praze v Prague Offst při 
finále Global Champion Tours ve dnech 17.-20. 11. 2022.
Srdečně gratuluji a přeji mnoho zdaru.

Zdeněk Goščík

 Lucie Strnadlová na vítězné vlně

Sportovní klub HZS MSK, Hasičský záchranný sbor MSK 
a Česká hasičská sportovní federace, sportovní svaz hasi-
čů, uspořádali tradiční Přebor HZS ČR v běhu do vrchu 
Ráztoka – Pustevny, známý jako TOTMAN – TOTálně 
Mrtvý A Nepoužitelný ha sič.
Na start u hotelu Ráztoka se postavilo 32 závodníků, jedním 
z nich byla žena – členka sboru dobrovolných hasičů z neda-
lekého Frenštátu pod Radhoštěm.
Jako první do cíle dorazil Lukáš Kristejn z Hasičského zá-
chranného sboru (HZS) Pardubického kraje, konkrétně ze 
stanice Žamberk, který závodil v kategorii mužů do 40 let – 
už za 41 minut a 43 sekund.
TOTálně Mrtvým A Nepoužitelným hasičem se nakonec stali 
všichni ze startovního pole – nikdo se nevzdal a každý ze zá-
vodníků úspěšně doběhl na vrchol.

Jakub Kozák, tiskový mluvčí, HZS Moravskoslezské ho kraje

 TOTMAN
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 Den válečných veteránů

V poslední době se začal také u nás připomínat svátek Den váleč-
ných veteránů. 11.11. v 11.hodin roku 1918 vešla v platnost kapitu-
lace Německa. První světová válka byla do té doby nejstrašnější jak 
pro civilisty, tak hlavně pro vojáky. Člověk je však tvor nepoučitel-
ný a za dvacet let začal konflikt ještě strašnější - 2. světová válka. 
Chtěl bych připomenout jednoho československého občana, který 
se této historické události hrdinně zúčastnil.

Č e s ko s l ove n s k ý 
zahraniční odboj 
dlouhá desetiletí 
býval (a dosud stá-
le bývá) poněkud 
stereotypně líčen 
jako boj „Čechů a 
Slováků“. Přitom 
se mnohdy přehlíží 
fakt, že zde byli v 
nemalých počtech 

zastoupeni rovněž Rusíni, Židé a do určité míry také demokraticky 
a „československy“ smýšlející Němci, Maďaři a příslušníci dalších et-
nik.
Jan (původně Hans) Robert Alexander (6.6.1922 Teplice – 12.1.2012 
Andove) byl navigátor ve službách RAF. Byl nejvýznamnějším navi-
gátorem bombardovacího letectva československého původu druhé 
světové války. Pocházel z dobře situované sekulární židovské rodiny. 
Započal studia na německém gymnáziu v Teplicích. V roce 1938 byl 
vzhledem k sílícím protižidovským náladám poslán rodiči dostudo-
vat do Anglie na Margate College. V srpnu 1941 vstoupil coby dobro-
volník do Britského královského letectva. Jméno Hans si počeštil na 
Jan, avšak nepřihlásil se k československé zahraniční armádě, jelikož 
německy mluvící a židovského etnika byl nežádoucí.... Po dokončení 
základního výcviku byl přidělen nejprve k 106. peruti RAF, poté slou-
žil u 83. perutě RAF. U obou perutí působil jako navigátor. Věnoval 
se také instruktáži navigace. V červnu 1944 nastoupil ke 139. peruti 
RAF. Osmkrát se účastnil náletu na Berlín. V noci z 2. na 3. května 
1945 se podílel na posledních bombardovacích náletech na město 
Kiel. Válku končil jako příslušník 162. perutě RAF. Na svém kontě 
měl z československých letců nejvíce operačních akcí – z celkem 101 
bojového letu mu bylo plně započítáno 99 operačních náletů nad Ně-
mecko a okupovaná území v celkové délce více než 480 hodin. Letec 
v té době měl povinnost odlétat 35 bojových letů, čehož se více než 
polovina nedožila....Celkem zahynulo v řadách RAF přes šedesát tisíc 
mužů, z toho padesát šest tisíc u bombardovacího letectva
V druhé polovině roku 1945 se navrátil do Československa. Z celkem 
48 členů jeho rodiny přežil válku jediný příbuzný. Vrátil se do Velké 
Británie a setrval v řadách RAF, kde sloužil celkem 32 let ! Začal na 
letounech Lancasterech, Mosquitech a službu ukončil na Canberrach 
a Vulcanech....Do Československa se vracel jen sporadicky z pracov-
ních důvodů. Oženil se a měl tři dcery. Do důchodu odešel v roce 
1973.
Obdržel : Záslužný letecký kříž (DFC, udělen 26.ledna 1945) Záslužná 
letecká medaile (DFM, udělena 27. ledna 1944),Hvězda 1939–1945,
Evropská hvězda leteckých osádek.
Od našeho národa nic- nebyl z něj žádný generál, žádný řád Bílého 
lva.....
Skromný starý muž, který nikdy netoužil po publicitě, strávil podzim 
svého života v Andoveru v jihoanglickém Hampshiru, kde 12. ledna 
zemřel ve věku nedožitých devadesáti roků. Jeho rodina a přátelé se s 
ním naposledy rozloučili 27. ledna 2012 v Andover, Hampshire.
Letos by se dožil sta let- slyšeli jste o něm ?

Pavel Rampírfo
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Akce v Trojanovicích a okolí
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Reklama a inzerce

Ambulance fyzioterapie FyzioFren
Kateřina Kusová

registrovaný fyzioterapeut s dlouholetou praxí

Záhuní 1034, Frenštát pod R.  |  e-mail: kusova@fyziofren.cz 

Mobil: 605 366 936  |  www.fyziofren.cz

od 1. 10. 2022 v prodeji 
VÁNOČNÍ DÁRKOVÉ POUKAZY

•  Bolesti páteře, kloubů, hlavy, 
migrény

•  Pooperační a poúrazové stavy

•  Vertebrogenní onemocnění 
(kořenové syndromy páteře)

•  Vadné držení těla, skoliózy

•  Ploché nohy, bolesti chodidel, 
bolesti Achillovy šlachy

•  Prevence vzniku onemocnění 
páteře, vzniku bolestí

•  Poradenství - ergonomie 
domácího a pracovního prostředí

S čím Vám můžeme pomoci:

Dále nabízíme: klasické a aroma masáže • reflexní masáž plosky 
nohy • kineziotaping • elektroléčbu • infra-lampu • léčba funkčí 
sterility metodou Mojžíšové • Dornova metoda • Breussova masáž

Prevence a terapie poruch pohybového aparátu
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Klub seniorů pod Javorníkem

Úvodem svého příspěvku se budu bohužel už několik měsíců opakovat. 
Nežijeme v lehké době. Na Ukrajině stále umírají nevinní lidé a mír je 
zatím v nedohlednu. Krize, která trápí nejenom naši zemi v oblasti cen 
potravin, energií a pohonných hmot, nezná hranic a prognózy před při-
cházející zimou nejsou vůbec radostné. Ach jo, co s tím. Jsme na této je-
dinečné planetě proto, abychom si ten krátký čas, který máme vymezený, 
užili. Radujme se z každého, i když deštivého dne v kruhu své rodiny a 
svých přátel. K tomu, aby byl život příjemný, veselý a smysluplný, pomá-
hají také různé kluby a spolky. Jedním z takových klubů je náš klub senio-
rů pod Javorníkem. Pojďme se podívat, jak jsme spolu prožili měsíc říjen.
     Z kraje měsíce jsme oslavili narozeniny paní Emilie Chalupové a Mila-
dy Tabáčkové. Tradiční veršované přání předala oslavenkyním Květa Re-
ková. Následovalo pohoštění a společně jsme si při harmonice Jindry Sel-
cera zazpívali. Děvčata, hodně zdraví. Na dalším sezení předseda klubu 
Joža Stavárek vzpomněl na život a dílo spisovatele Josefa Strnadla, rodáka 
z Trojanovic. Rovněž jsme si na videu připomněli život klubu v nedávné 
minulosti. Využili jsme příznivé počasí v době babího léta a opékali jsme 
buřty. Náš klub navštívil léčitel a bylinkář pan Štenbauer, který nám zají-
mavě povídal o bylinkách a mastičkách na bolesti pohybového aparátu, 
posílení imunitního systému a detoxikaci. Samozřejmě jsme se seznámi-
li s výsledky komunálních voleb, které výrazně ovlivní další rozvoj naší 
překrásné obce, která je součástí „valašského království“. Přejeme zvole-
ným zástupcům jen úspěchy a hodně zdraví. Jsme připraveni jako klub 
být nápomocni při zvelebování našich Trojanovic. Šest členů klubu v čele  
s naším předsedou Jožou Stavárkem přijalo pozvání od Vítka Stavárka st., 
předsedy klubu seniorů na Kopané, a navštívilo schůzku našich kolegů  
v jejich klubovně v bývalé škole. Seznámili jsme se s činností tohoto klu-
bu, vytýčili si společné cíle a při harmonice se dobře pobavili. Díky, ka-
marádi, za pozvání, pohoštění a příjemný pocit ze setkání. Když jsem se 
zmínil o Valašsku, víte, co je to župica ve valašském slovníku?
     Takový byl život našeho klubu v měsíci říjnu. Pestrý a zábavný, který 
ukazuje, že i v pokročilém věku se dá plnohodnotně žít. V závěru použiji 
citát, který se vztahuje ke stáří a je naprosto pravdivý: „Bohužel, být sta-
rým, je jediný způsob jak dlouho žít“. 
 A na úplný závěr jedna anekdota, která trochu vystihuje dobu, ve které 
žijeme. Dva důchodci si povídají v parku. „Tak to vidíš, kamaráde. Dřív 
jsme se ládovali párkem v rohlíku a teď si můžeme dovolit jenom rohlík v 
parku“. 
 Abych nezapomněl, pokud nevíte, co je to valašsky župica, tak je to ka-
bát.
     Za klub seniorů pod Javorníkem Vám přeji optimismus, zdraví a hod-
ně štěstí.

Kronikář klubu Miroslav Zágora

Předání cen Tempora 21 

V rámci vzpomínkové akce věnované zakladatelům no-
vodobého československého státu proběhla 26.10. beseda 
„T.G. Masaryk a M.R. Štefánik“ v podkroví frenštátského 
muzea. 
Setkání připravili členové Masarykova demokratického hnutí 
a pozvání přijali i představitelé Spoločnosti Milana Rastislava 
Štefánika ze Slovenska. Beseda se střídajícími se řečníky při-
pomínala povahy dvou významných osobností, jejich smýš-
lení i skutky vedoucí k vytvoření samostatného, svobodného 
státu. Z úst průvodce vzpomínkovým večerem, Petra Šmaj-
strly, zazněl citát M.R. Štefánika „Ti, kteří si myslí, že za ně 
svobodu vybojují jiní, si ji možná ani nezaslouží. “ ...
Účastníci besedy si mohli prohlédnout i putovní panelovou 
výstavu Odkaz T. G. Masaryka propojenou s frenštátským 
děním (např. fotografie frenštátského rodáka a zakladate-
le muzea Aloise Zbavitele s M.R. Štefánikem nebo busta 
M.R.Štefánika od Albína Poláška).
Na setkání bylo uděleno Nadací Dr. E. Parmy a B. Parmové 
ocenění významné osobnosti frenštátského regionu Tempora 
21, kterou si z rukou Petry Parmové převzal Dalibor Norský. 
„Děkuji za ocenění, ale vraťme se k našim velikánům, kteří byli 
u začátku naší svobody. Ale co je to svoboda? Svoboda je to, 
co musíme okamžitě a všichni dobývat, prát se za ni. Malý je, 
kdo malý má cíl. Je potřeba vždy bojovat za něco víc. Že to jde, 
dojít od myšlenky k cíli, u nás ve Frenštátě dokazuje odchod 
ruských vojsk.“

Ivana Vrtalová

fo
to

: a
rc

hi
v 

K
lu

b 
se

ni
or

ů 
pJ

fo
to

: I
va

na
 V

rta
lo

vá
fo

to
: I

va
na

 V
rta

lo
vá

fo
to

: I
va

na
 V

rta
lo

vá



13

Listopad 2022

Před obcí je velký úkol. Tím 
úkolem je myslet na budouc-
nost regionu, Trojanovic. Ne-

rad bych se dožil toho, že mé děti místo s 
OKD, budou bojovat s jiným hegemonem, 
který by koupil celý areál dolu. Ale nejen 
proto vznikl projekt CÉRKA. 
Jak jsme tedy na tom s transformací?
Zásyp dolu

Toto je úkol, který musíme dotáhnout do 
konce, jinak transformace lokality, regionu 
nemůže být zahájena. Téměř polovina ma-
teriálu na zásyp je navezena do areálu Dolu 
Frenštát a do května 2023 by měl být dove-
zen zbytek. Poté bude během dvou měsíců 
důl zasypán. Prošli jsme si dlouhou cestu, 
od rozhodnutí Vlády Československé soci-
alistické republiky ze dne 16. prosince 1976 
s názvem „Usnesení o urychlení náběhu tě-
žeb uhlí a lignitu v nových důlních polích na 
prognózních lokalitách“, přes ukončení této 
činnosti v roce 1990. Následně přišel boj 
proti snaze znovuobnovení záměru těžby v 
roce 1997, boj proti snaze o stanovení do-
bývacího prostoru na plyn v roce 2002 a boj 
proti snaze zhodnocení ložiska průzkum-
nou ražbou v roce 2004. Vše vyeskalovalo v 
petici s názvem „Petice za zrušení a zasypání 
Dolu Frenštát“, kterou podepsalo 26,5 tis. 
obyvatel regionu. Nebudu se zdržovat další 
historií jednání se státem či OKD. Výsledek 
je ten, že Petice a vůle občanů dojde naplně-
ní. Důl Frenštát bude zasypán. Odpovědně 
jsme přistoupili také k alternativnímu vy-
užití jam na Dole Frenštát, ale nenašlo se 
žádné ekonomicky zajímavé využití tohoto 
díla. Hold je to dílo stavěné na těžbu a ne na 
jiné využití. 
Co dál

Důl, zásyp, likvidace staveb, to vše je v re-
žii státu, prostřednictvím státního podniku 
Diamo. Do konce roku 2024 by vše mělo 
být zlikvidováno. Za normálních podmínek 
by státní podnik Diamo prohlásil majetek 
v Trojanovicích za nepotřebný, nabídl jej 
přednostně jiným státním organizacím a 
následně vyvěsil výzvu k prodeji a prodal 
nejvyšší nabídce. A to je to, čemu chceme 
zabránit. Zabránit tomu, abychom se fi-
nančně bili s nějakým miliardářem nebo 
korporátním podnikem v rámci koupě ma-
jetku. Tento boj bychom prohráli, protože 
obec nemůže jít do aukce, protože starosta 
musí mít na zastupitelstvu transparentně 
zveřejněný limit, kolik může do koupě dát. 
Je to jako hrát s někým poker a on se vám 
může dívat do karet. Výhodou pro obec je, 
že EU podporuje transformaci uhelných 
regionů prostřednictvím Fondu spravedli-
vé transformace. Na základě této finanční 
podpory pro regiony postižené hornickou 

Cérka - říjnové události 

činností bylo podepsáno memorandum 
mezi Moravskoslezským krajem, Diamem 
a Ministerstvem průmyslu a obchodu o 
spolupráci na transformaci regionu. Díky 
tomuto mohla obec zahájit předprojekční 
práce nad vizí projektu CÉRKA a má mož-
nost některé pozemky získat bezúplatně a 
ty, které budou využívány komerčně, kou-
pit za odhadní cenu na základě tzv. opráv-
něného zájmu. Tato cesta je možná jen 
díky transformačnímu projektu, projektu 
CÉRKA. Po dlouhých jednáních s Dia-
mem byla dokončena smlouva o smlouvě 
budoucí, která má zaručit právě prodej 
a převod a také dává obci právní nárok 
na majetky státu. Díky tomuto právnímu 
nároku může obec žádat o prostředky na 
projektovou dokumentaci. Stále probíhají 
četná jednání s krajem, Státním fondem 
životního prostředí, který má fond na sta-
rosti, a dalšími institucemi. Obec získala 
na předprojektovou přípravu 5 mil. Kč 
(90% dotaci) z MSK a za tyto peníze spo-
lečnost PricewaterhouseCoopers vypraco-
vala studii proveditelnosti, byly zpracová-
ny pomocné podklady k jejímu vyhotovení 
a vyplaceni právní a marketingoví poradci 
a projektoví manageři. Jen přílohy studie 
činí 2716 stran dokumentů obsahujících 
technický audit budov a staveb, komplexní 
biologický průzkum, průzkum vodohos-
podářských sítí a staveb, studie zásobování 

elektrickou energií, průzkum podnikatel-
ského zájmu, koncepce udržitelnosti a ur-
banisticko-architektonická studie. Nyní je 
před námi další diskuse s krajem a státem 
o podpoře, notifikaci u evropské komise, 
příprava zadávací dokumentace pro pro-
jekci. Toto vše bude trvat minimálně dva a 
půl roku. Výsledkem by měly být projekty 
pro stavební povolení a prováděcí projek-
tová dokumentace s finální studií provedi-
telnosti. Následovat by mělo využití pro-
středků z Fondu spravedlivé transformace 
na samotnou stavební činnost spočívající v 
infrastruktuře, revitalizaci některých bu-
dov a postavení nových budov. Pracovat by 
se mělo pouze v jádrové oblasti dolu, při-
čemž celý areál by následně byl otevřen a 
zpřístupněn. To znamená, že by neměl být 
oplocen, ale stal by se normální součástí 
obce Trojanovice. To je náš cíl, ke kterém 
vede velmi dlouhá cesta a opravdu velké 
množství práce. Věřím, že tato práce je pro 
budoucnost obce, pro budoucnost, kterou 
bude mít obec ve svých rukou. Je to prá-
ce pro budoucí generaci, pro naše děti, a 
proto intenzivně spolupracujeme nejen se 
státními organizacemi, ale také s univerzi-
tami, kdy do projektu zapojujeme studen-
ty. 

Jiří Novotný
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 Oprava komunikací

Na opravu komunikací ve vlast-
nictví obce Trojanovice bylo letos 
použito 16 tun materiálu, kte-
ré vyspravily vytipované úseky 
místních komunikací. Opravu 
tryskovou technologií  JetPatcher 
provedla firma Lesostavby Frý-
dek -Místek a.s. za 65 824 Kč.

Ivana Vrtalová

Foto 21.10.2022 - Soutěž Talent FMK 2022 na Univerzitě Tomáše Bati
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 Muzeum ve Frenštátě p. R. 
  výstavy a programy

POJĎ SEM, DÍTĚ, UČ SE MOUDRÝM BÝTI
Výstava ze sbírek muzea mapující historii základního školství 

na Frenštátsku. 
Výstavní síň Muzea ve Frenštátě pod Radhoštěm.

Výstava potrvá do 12. února 2023.

ČTVRTEČNÍCI: HRAD ŠOSTÝN
Historie i současnost zříceniny hradu Šostýna.

Přednáší Bc. Miroslav Bitter, DiS.
Ve čtvrtek 24. listopadu 2022 v 17.00 hodin.

Podkroví muzea ve Frenštátě p. R.
Vstupné: 30,- Kč. 

Otevírací doba:
úterý - pátek 9.00 – 12.00, 13.00 – 16.00
neděle 9.00 – 12.00, 13.00 – 16.00
pondělí a sobota zavřeno
www.muzeum-frenstat.cz

 Akce v Trojanovicích a okolí

Výstava
JAN KUFA KIČEŘOK - FOTOGRAFIE

Otevřeno v průběhu listopadu každý čtvrtek od 15 do 18 hodin 
nebo po dohodě na telefonním čísle 602 483 636.
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PozvánkaSběrný dvůr přechází na zimní provoz

Od 1. listopadu přechází sběrný dvůr na 
zimní provoz. Zimní provozní doba do konce 
března 2023 je:
 středa                    13 – 17 hodin
 sobota                     8 – 12 hodin

V sobotu 19. listopadu bude sběrný dvůr  
uzavřen z provozních důvodů.

Děkujeme za pochopení.
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Parkoviště Koksař

Práce na samotné parkovací ploše vysoutěženou firmou IDS Valašské 
meziříčí, spol. s.r.o. byly již dokončeny. V návaznosti bude probíhat in-
stalace automatické brány, kamerového systému, platebního terminálu, 
dopravního značení a osvětlení. V letošní zimní sezóně by již parkoviště 
mělo sloužit návštěvníkům. Nově vzniklou zpevněnou plochu také již 
využil záchranářský vrtulník.                                                    Ivana Vrtalová

Zlaté siluety
Dopředu předesílám, že nej-
sem žádný literární kritik ani 
znalec. Přesto bych vám rád 
představil projekt, kterému 
můžete – pokud budete chtít – 
pomoci na svět. 
Zlaté siluety jsou sbírkou šest-
nácti povídek mladého autora 
z nedaleké Kopřivnice tvořící-
ho pod pseudonymem Vincent 
Loelix.  Liší se délkou, formou 
i obsahem. Je možné je číst sa-
mostatně i na přeskáčku a jedi-
né, co je spojuje, je, že vyjadřují 

autorovy pocity z dnešního světa a lidí. Představují pestrou 
škálu – od příběhů vyloženě fantaskních (Nihilace) až ma-
gických (Ichigo ichie) po příběhy reálné, které by se klidně 
mohly stát (LOL). Stejně tak, co se týče stylu. Najdete tu 
vyprávění (Vánoční koleda), úvahu (Heroin), ale i příběhy 
mající spíše formu rozhlasové hry (U dveří jsou vlci, Au-
dit) – takže se domnívám, že každý čtenář si může mezi 
nimi najít ten „svůj“ žánr. Všechny pak přinášejí možnost 
nahlédnout do autorova vnitřního života, který rozhodně 
za nahlédnutí stojí.
Pokud jste dočetli až sem a napadlo vás, že byste si chtě-
li něco z autorovy tvorby přečíst nebo poslechnout, stačí, 
když na youtube zadáte do vyhledávače termín Zlaté silue-
ty. Několik textů jsme se pokusili načíst. Najdete tu i infor-
mace, jak pomoci tomu, aby příběhy Zlatých siluet vyšly 
i knižně. Více na: https://www.facebook.com/ZlateSiluety/

Martin Trubač

Točna u Hutyrů

Stavební práce, které se týkají 
úpravy stávajícího nezpevněného 
příkopu (bezejmenný tok, který 
je přes šachtu a betonové potrubí 
vyústěn do Rokytného potoku), 
rekonstrukce kanalizace a rozší-
ření zpevněné plochy pro parko-
vání, byly již zahájeny. 
Vlivem těchto prací dojde k do-
pravnímu omezení jak osobní, 
tak autobusové dopravy. 
Točna po dobu výstavby bude 
pouze průjezdná, bez možnosti 

parkování. 
Autobusová doprava se bude ří-
dit výlukovým jízdním řádem a 
nebude zajíždět až na konečnou 
zastávku točny, pouze o zastávku 
níže  - Trojanovice, střed. 
Délka omezení bude záviset na 
rychlosti postupujících prací. 
Informace o aktuálním omezení 
proto bedlivě sledujte přímo na 
místě rekonstrukce. 
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Okénko do školní družiny

Tak jako každoročně, i v letošním škol-
ním roce byl v měsíci září zahájen provoz 
školní družiny. Kapacita byla navýšena 
na celkový počet 90 žáků do tří oddělení. 
Každý den jsou pro žáky připravovány 
v každém oddělení odpočinkové činnosti, 
zájmové činnosti (výtvarná, přírodověd-
ná, společensko-vědní, hudební, literární a 
pracovní) a rekreační činnosti. Mimo tyto 
každodenní programy jsou realizovány 
celodružinové akce. Každou středu se žáci 
všech tří oddělení setkávají v tělocvičně při 
sportovních hrách a soutěžích. V případě 
pěkného počasí je využíváno školní hřiště.
V měsíci říjnu za námi přijelo Mobilní pla-

netárium s individuálním programem pro 
každé oddělení a věkovou skupinu. Pro-
gram 1. a 2. oddělení byl - „Krtci - Co je to 
tam nahoře?“ – je to příběh krtka Platóna, 
který žije se svou rodinou hluboko v zemi, 
kam slunce svítí jen malým otvorem. 
Platón je velmi zvídavý a trápí ho otázka, 
proč někdy slunce svítí a někdy zase ne a 
také, jak vypadá svět tam venku. A tak se 
jednou vydává se svým učitelem Sokratem 
a třemi kamarádkami žížalkami ven na 
povrch, aby vše zjistil. Byla to veselá show 
plná legračních písniček. 3. oddělení mělo 
pořad „Ze země do vesmíru“. Děti poznaly 
blíže sluneční soustavu, vzdálenost vesmí-
ru až k černým dírám. Dozvěděli se téměř 
vše, s čím se můžete ve vesmíru setkat.

Druhé oddělení navštívilo sběrný dvůr 
v obci, kde se žáci dověděli, co je to recy-
klace, jak se nakládá s tříděným odpadem, 
jak správně třídit. Po celou dobu exkurze se 
žákům věnovala paní Ondryášová,
která na závěr připravila vědomostní kvíz 
s danou problematikou. Patří jí velký dík.
Závěrem v měsíci říjnu si žáci vyzkoušeli 
svůj postřeh a paměť v PEXESU mezi jed-
notlivými odděleními.
Po podzimních prázdninách nás čeká další 
řada akcí a programů. Přály bychom si, aby 
se žáci do
školní družiny těšili a prožívali s námi ra-
dostné a šťastné chvilky.

Vychovatelky ŠD

Úžasné divadlo fyziky - týden vědy

Také letos, ve středu 19. 10. 2022, navštívilo žáky pátých tříd  v Ju-
bilejní ZŠ Trojanovice Úžasné divadlo fyziky (UdiF) z Brna. Tuto 
formu zážitkového učení a aktivního bádání pořádají ve spoluprá-
ci s Místním akčním plánem (MAP) Frenštátsko. 
Lektorka (kouzelnice) přinesla mnoho zajímavých přístro-
jů a vysvětlila páťákům, že kouzla 
sice uvidí, ale nebudou to obyčejná 
kouzla, ale pokusy, které jsou pod-
loženy vědeckými důkazy. V rámci 
týdne vědy mohli žáci pátých roč-
níků zažít dvě hodiny kouzlení s 
názvem Úžasné divadlo fyziky, kde 
se dozvěděli všelijaké informace o 
světle. Žáci míchali barvy, dívali se 
na svět přes různé odstíny a zkou-
mali, které barvy najdou v obyčej-
ném fixu. A jak se kouzlení líbilo 
samotným žákům? 

Pavla Cibulcová

Nejvíce se mi líbilo, jak jsme tvořili barvy ze světýlek. Dozvěděla 
jsem se, že v telefonu jsou jen tři barvy – modrá, červená a zelená. 
Všechny ostatní barvy se míchají z těchto barev. Líbila se mi také 
práce s barevnými kartičkami, přes které jsme se dívali, a všechno 
okolo mělo barvu kartičky.  A už vím, že házet psovi červený mí-
ček není dobře, protože pes červenou nevidí.

Aneta Šrubařová 5. A

Dozvěděla jsem se, že fixy malují jednou barvou, ale ta je složena z 
mnoha jiných barev.  Ptáci a včely vidí více odstínů barev než pes 

a kočka. Zajímavé bylo, když jsme svítili na strop ve třídě a střídali 
jsme barvy a míchali je dohromady.

Elena Šimíčková 5.A

Překvapilo mě, že ze dvou světlejších odstínů jde namíchat černá 
barva, že z červené a modré namíchám fialovou a z červené a zele-
né vznikne žlutá.

Tomáš Štefek 5.A

Bylo to super, dozvěděla jsem se, 
že můj telefon má nějaké barvy v 
PIXELECH. Taky bylo zajímavé, že 
kolibřík vidí jinak než my. Bylo to 
skvělé.

Barbora Mořkovská 5.B

Bylo to hodně zajímavé, hráli jsme 
si s barvami, míchali jsme barvy 
a dělali jsme další pokusy. Bylo to 
kouzelné. 

Julie Sarahhy 5.B

Ve středu to bylo super, naučil jsme se dost nových věcí. Třeba že 
když dám pod mikroskop telefon, tak uvidím jen 3 barvy. Bylo to 
super a doporučil bych to všem vidět, dozvíte se plno věcí. 

Radim Růčka 5.B

Nejvíce se mi líbilo, že jsme viděli, jak vidí nějaké zvíře, třeba pes. 
Pak jsme dostali jakoby průhledný a ohebný plast v různých bar-
vách a přes ten jsme se mohli dívat na třídu a taky na obrázky. 
Vždycky nějaký zmizel. Míchali jsme i barvy. Bylo to super. 

Eliška Škrblová 5.B

Mobilní planetárium Návštěva sběrného dvorafo
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 Vernisáž výstavy 

fo
to

: V
ěr

a 
K

aň
ov

á

Ve čtvrtek 20. října proběhla vernisáž výstavy fotografií Jana Kufy 
Kičeřoka, rodáka z Mostů u Jablunkova.
Na výstavě představuje jedno ze svých oblíbených témat, kterým je 
příroda -  prales Mionší a tváře člověka. Je fascinován nedotčenou 
přírodou, dokonalostí fauny a flóry, obdivuje gigantičnost padlých 
a dožívajících stromů.
Autor seznámil přítomné se svým mottem, kterým se řídí: Jen díky 
přírodě, která mi dala zrak, mohu vnímat okolí přes hledáček foto-
aparátu. Až si ho příroda vezme zpět, možná tady zůstane kratičký 
záznam o mém vidění.
Výstavu úvodním slovem zahájil starosta Jiří Novotný, který pro-
mluvil o svém vztahu k autorovi a jeho fotografíím.
 Hudební doprovod, složený z českých i světových evergreenů od 
„Ježka až po Sinatru“, přednesl Aleš Nitra, který hraje sólově na 
akustickou kytaru a kterého můžeme znát i z akustického jazzového 
tria LAM TRIO, které se věnuje převážně jazzovým standardům 20. 
- 40. let.

Hana Dorotíková

Naši jubilanti

V měsíci listopadu oslaví svá životní jubilea tito občané:

Vlasta Molinková 91 let

Jindřiška Mazochová 90 let

Stanislav Baletka 75 let 

Bohuslav Mikeska 75 let 75 let

Ivo Jaroš  70 let

Aleš Galatík  70 let 

  Všem jubilantům srdečně gratulujeme.

V Obecních novinách zveřejňujeme životní jubilea ob-
čanů dožívajících se 70, 75, 80, 85, 90 let a následný  
každý rok po devadesátých narozeninách. Pokud si nepřeje-
te být uveřejněni, prosíme o sdělení této informace v kance-
láři evidence obyvatel, na tel. čísle 556 835 023 nebo na e-mail  
evidence@trojanovice.cz. 
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Záchrana formy Radegasta

„Pane řediteli, máme tady ně-
jakého sádrového Radegasta v 
životní velikosti. Máme ho vy-
hodit nebo si ho vezmete?“ 

zaznělo v telefoná-
tu, který jsem přijal. 
Tehdy před 11 lety, v 
roce 2011, jsem ješ-
tě jako ředitel MěKS 
Frenštát p.R. dostal 
možnost ovlivnit 
osud sádrové formy 
Radegasta, která se 
našla při rekonstruk-
ci zámku Lešná u 
Valašského Meziříčí. 
Mnohadílná klínová 
forma Radegasta byla 
vytvořena v 80. letech 
olomouckým socha-
řem Karlem Hořínkem a jeho synem Tomášem Hořínkem, kteří 
prováděli na originálu sochy na Radhošti opravy.
Nadřeli jsme se s ní pořádně, ale stálo to za to. 1,5 tuny vážící 
formu jsme převezli několika auty a vystavili v Domě kultury ve 
Frenštátě p.R. Přišlo se na ni podívat téměř 1000 lidí. Díky této 
formě jsme také mohli pomoci s rekonstrukcí druhého originálu 
sochy Radegasta v ZOO Praha.
Dnes je tato unikátní forma uložena v depozitu - na půdě školy 
na Kopané.

Marian Žárský

Foto před školou na Kopané
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Jan Kufa Kičeřok s fotografem Petrem Helbichem
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  Podzim ve škole a školce

PEXESOVÝ KRÁL VE ŠKOLNÍ 

DRUŽINĚ 

Ve čtvrtek 20. října proběhl ve školní 
družině PEXESOVÝ KRÁL/KRÁ-
LOVNA. Ze všech 3 oddělení se při-
hlásilo 28 dětí. Přihlášené děti byly 
rozděleny do dvou kategorií.  V prv-
ní kategorii byly děti 1. a 2. ročníku, 
v druhé kategorii pak děti 3.,4., a 5. 
ročníku. 
 Po dlouhém boji plném sou-
středění v první kategorii získali  
1. místo - Štěpánka Petrová, 2. místo 
– Evelínka Ulčáková, 3. místo – Da-
neček Fačkavec, v druhé kategorii vy-
bojoval 1. místo – Matyáš Hrnčíř, 2. 
místo -  Nela Gardelková, 3. místo – 
Katka Poláková. Děti si hru užily a i ty, 
kterým se nepodařilo zvítězit, dostaly 
drobnou odměnu za účast.  
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MŠ Javorníček

MŠ Košíček

DEN STROMŮ

Nápad slavit Den stromů vznikl v polovině 19. století ve Spo-
jených státech, odkud se rozšířil i na další kontinenty. V ČR se 
tento den poprvé masově slavil v roce 1906, pak ale válka a ko-
munistický režim tuto tradici přerušily. S nápadem na obnovu 
této tradice v ČR přišli v roce 2000. Datum oslavy svátku stromů 
bylo stanoveno na 20. října, protože v mnoha lokalitách ČR jde 
o vhodný termín pro sázení stromů a podzim je také časem, kdy 
jsou stromy asi nejkrásnější a hrají všemi barvami.
Toho využili žáci 1.B a 4.B a oslavili tento svátek společnou prací. 

Už od začátku školního roku se vyvinula spolupráce těchto dvou 
tříd. Starší děti se v prvních dnech ujaly těch mladších a vodily 
je do třídy. Poté jim připravili cestu za pokladem, kde vymysleli 
úkoly, které prvňáci museli plnit. Dne 20.10., tedy na Den stro-
mů, spolupracovali při sestavování velkých stromů z přírodnin a 
vyráběli z napadaného listí skřítky Lesníčky.
Práce se jim velmi dařila a všichni si spolupráci moc pochvalova-
li. Už teď vymýšlíme, jaké společné projekty uskutečníme. 

Pavla Mynářová a Sára Knebelová
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    Vlastivědný kroužek  - 6.10.2022
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Se začátkem nového školního roku se po prázdninách sešel i vlas-
tivědný kroužek. Díky pozvání Pavla Rampíra měly děti možnost 
podívat se do venkovní galerie plné jeho autorských kreseb s vo-
jenskou tématikou. Na začátku si objasnili rozdíl mezi originálem 
kresby a tiskem. Dále mohli prozkoumat a odzkoušet rekvizity 

výstroje a výzbroje, zhlédnout makety letadel i skutečné součásti 
letadel, ať už darované nebo nalezené po leteckých haváriích. 
Dotazy cílily nejen na obsah kreseb, ale i na techniku kresby. Děti 
se měly možnost dozvědět, na jakém principu funguje výškoměr, 
o výhodách a nevýhodách německých ponorek využívaných bě-

hem 2. světové války k přerušení zásobování 
Evropy z Ameriky, o službě českých pilotů v 
RAF, o identifikačních známkách. 
Poté děti zasedly se čtvrtkou papíru a od-
zkoušely si podle instrukcí, jak se kreslí kůň 
ve cvalu. Nezapomněly na rozšířené nozdry, 
vlající hřívu, zvednutý ocas a správné posta-
vení končetin.
Na závěr Pavel Rampír věnoval mladým 
účastníkům v upomínku na slunečné, hezky 
strávené odpoledne tisky svých kreseb.
Velké poděkování patří Hance Fojtíkové a 
Pavlu Rampírovi za čas věnovaný dětem.

Ivana Vrtalová
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